
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde referat 
onsdag den 29.04.2020 

Afd. Jyllinge 
Møde fra kl. 18:00-20:00  
Indkaldt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Indbudt 

Forældre: Annika Bergstrøm, Benjamin 
Skals Knudsen, Charlotte Feldskov 
Henriksen, Gry Skotte-Nielsen, Jesper 
Rasmussen, Jesper van Vliet Tews, Jane 
Hansen, Karina Buhl, Samuel Rütsou, 
Rasmus Skriver, Grethe Fuglsang, Brit 
Sejersbøl Hansen, Kenneth Plejdrup 
 
Medarbejdere: Britta, Lisbeth 
 
Elever: Maja og Maria 
 
Eksterne:  
 
Ledelse: Brian Venneberg, Ditte Hasbeck 
Svendsen  
 
Lærer TR Signe 

Afbud Jesper R, Gry, Anika,    
 
 
 
 
  
 

Møde-
leder 

Samuel Referent Ditte 

Punkt Sag Referat 
 

1. 
 

Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsorden godkendt 

 
2. 

Gennemgå Styrelsesvedtægt for 
skolevæsenet i Roskilde Kommune samt 
PIECJE fra Skole og Forældre vedr. 
skolebestyrelsens arbejde. 

 

Ingen indkommende spørgsmål inden mødet til de 
to udsendte bilag.  
 
Formanden gennemgår udvalgte passuser fra 
Styrelsesvedtægterne. 
Når en skole er delt på flere matrikler, skal der være 
forældrerepræsentanter fra begge. Elevrådet skal 
være valgt inden 1 uge i september.  
Gennemgang af udvalgte §. Herunder mødeformen, 
virtuelt møder og deltagelse i møder.  
Formanden uddyber enkelte afsnit mhp. en fælles 
forståelse af skolebestyrelsens opgaver- og 
handlemuligheder. 
Særligt understreges § 17, hvor skolebestyrelsen 
selv skal fastsætte forretningsordenen for 
Nordskolen. 
 
Formanden gennemgår udvalgte passuser fra 
Pjecen fra Skole og Forældre. 
Skolebestyrelsens arbejde er bl.a. udarbejdelse af 
principper, holde tilsyn, godkendelse af skolens 



 

 

budget. Medlemmer af skolebestyrelsen kan altid 
bede om redegørelse af ledelsens håndtering af 
sager i skolen. 
En gang om året skal der redegøres for 
skolebestyrelsens arbejde.  
Et medlem ønsker, at det fremadrettet sikres at 
begge store personalegrupper (lærer/pædagoger) 
er repræsenteret i skolebestyrelsen.  
Der holdes fortsat oplæg for skolebestyrelser i 
Skole og Forældre regi.  
Redegørelse for forskellen på referat og 
beslutningsprotokol.  
Drøftelse af, om det er muligt at underskrive 
protokol under Covid19 epidemien, hvor 
skolebestyrelsesmøderne bliver afholdt via teams.  
Kommentar til principarbejdet. Der er sendt 
skabeloner ud til SKB i efteråret 2019. 
Der er et reflektionsredskab fra Skole og Forældre, 
der er nyttige i principarbejdet.  
 

3. Gennemgå oplæg til forretningsorden 

 

Nordskolen har en forretningsorden, der blev 
udarbejdet i foråret 2019. Den nuværende 
forretningsorden er kortfattet og kan med fordel 
genbesøges.  
Det er vigtigt at drøfte, hvordan SKB forholder sig til 
punkter, hvor et medlem kan være personlig 
involveret.  
Det er hensigten, at skolebestyrelsens 
sammensætning er så bred som muligt ift. 
interesser i skolen.  
 

4. Nedsætte udvalg til at arbejde med 
forretningsorden med henblik på 
vedtagelse på kommende 
bestyrelsesmøder 

Udvalget nedsættes og består af Samuel Rütsou 
(formand), Jesper van Vliet Tews og Charlotte 
Feldskov Henriksen. 
 
Ændringer til forretningsorden skal besluttes på 
hinanden efterfølgende møder. 

 
5. 
 

Beslutningspunkt 

Skal der i referat af bestyrelsesmøder ved 
uenighed stå stemmeantal for og imod 
Formanden anbefaler dette, da det ved lige 
stemmer er hans/hendes stemme der er 
afgørende. Formanden foreslår at 
beslutningen er gældende fra mødet 16. 
april 

Formand motiverer punktet. Det understreges, at 
intet skolebestyrelsesmedlem må fortælle hvad 
andre har stemt, udelukkende egen stemme.  
 
Det noteres i referatet ved uenighed. Stemmeantal 
for og imod føres til referat. 

 Kort pause mens referat fra møde 16. april 
opdateres 

 

 
6. 
 

 Godkendelse af referat fra møde 16. april 

 

 Referatet godkendt 
Pkt. 5. drøftet  



 

 

7. Nyt fra elevrådet Elevrådet har drøftet Coronasituationen, da der er 
elever der laver misvisende jokes med 
hygiejnereglerne.  

8. Orientering om folkeskoleloven,  

specielt § 44 

 

Formanden henviser skolebestyrelsesmedlemmer 
til at sætte sig ind i, samt benytte Folkeskoleloven.  

9. Gennemgang af princip for 
klassesammenlæggelser 

Skolelederen gennemgår princippet for 
klassesammenlæggelser.  
Herunder hvordan nye klasser dannes.  
Der er forskel på, hvordan nye klasser dannes, alt 
efter om der er tale om klasser i indskolingen, 
mellemtrinnet eller udskolingen.  
Princippet skal genbesøges og revideres efter 
ledelsens erfaring med princippet i den nuværende 
situation. Der er pt. indskrevet uhensigtsmæssige 
punkter i princippet.  
LMU skal forholde sig til princippet, der 
efterfølgende skal udarbejde retningslinjer for 
klassedannelser.  
Et medlem spørger indtil flytningen af I-klasserne 
fra Nordskolen til Margretheskolen. Der er tale om 
en forvaltningsbeslutning og derfor bliver 
skolebestyrelsen ikke inddraget, blot orienteret. 
Der skal ses på et princip for specialgrupper og 
klassedannelse/flytning.   
Der skal sikres en kommunikationsgang til elever 
og forældre, der differentieres således den 
tilgodeser alle aldersgrupper 

10. Bestyrelses medlemmer pr. 1 august, 
herunder endelig fastlæggelse af 
valgperioder 

 

Formanden gennemgår listen med 
bestyrelsesmedlemmer fra 1. august.  
Det er forpligtet, at der foretages suppleringsvalg til 
efteråret 2020. Syd og Nordskolerne er ikke 
underlagt at afholde skolebestyrelsesvalg i foråret 
2020. 
Valgperioden for alle forældrevalgte er til udgangen 
af 2022.  
Medarbejderrepræsentanter er på valg hvert år, og 
valget skal være afholdt inden sommerferien.  

11. Eksterne medlemmer, hvilke kompetencer 
er det vi som bestyrelse ønsker? 

 

Eksterne medlemmer skal findes enten i 
skoledistriktet eller i Roskilde kommune. 
Der er forslag om en lokal præst, Natteravnene eller 
JGI. Et skolebestyrelsesmedlem kan træde til som 
ekstern. 
Private sportsfirmaer. Interessant at se på 
plejehjem og den synergi der kan være mellem 
ældre og børn. DTU Risø.  
Interessant med et medlem fra erhverv, 
uddannelses- eller foreningslivet.  

12. Orientering fra  

 Formand  

 Skoleleder 

Formanden: 
En skolebestyrelse har stillet forslag om en 
beduinskole på Dyreskuepladsen i Roskilde.  



 

 

 Medarbejder 
 

 

Formanden har glædet sig meget til dette møde, da 
det er først møde i skoleåret 2019/2020, hvor 
fremtiden har været på dagsorden. Formålet er at 
skabe én af Danmarks bedste folkeskoler – 
Nordskolen  
 
Skoleleder: 
Orientering om de første 14 dage med undervisning 
på skolen. Ændringer fra SST gør det til tider 
udfordrende for personalet. Der bruges en del tid på 
at legegrupper, legeområder og 
eftermiddagslegegrupper. 
Der er en del plads omkring matriklerne som gør, at 
de fysiske rammer er udvidede.  
Skolen er særlig udfordret på 
personalebesætningen. Der tages personale fra 
udskolingen for at kunne varetage 
nødundervisningen 0.- 5. klasse. Når de kommende 
0. klasserne starter 1. juni, bliver der kaldt vikar ind 
for at dække kendte opgaver, således at der frigives 
pædagoger til at tage godt imod alle de nye børn. 
Der ses allerede på om muligheden for at åbne for 
resten af skolen 6. -9. klasse.  
Der skal gives standpunktskarakter for 9. klasses 
elever. Der har været drøftelser i faggrupper blandt 
personalet hvordan undervisningen frem til slut juni 
kan foregå.  
 
Sidste skoledag for 9. klasse er i drøftelse i 
skoleledergruppen i samarbejde med forvaltningen. 
Der har tidligere været holdt et fællesarrangement, 
men Nordskolen har tradition for deres eget. Vi 
håber på en god løsning ifht Covid19 situationen. 
 
Dimission bliver d. 24. juni efter givende 
udmeldinger fra SST. Skolelederen har booket 
Klinten open air, og gennemfører af to omgange – 
matrikelvis. Klinten bliver opdelt i felter.  
 
Medarbejder: 
Det er stille og roligt. En lidt anderledes stemning 
og alle forsøger at komme godt gennem perioden. 
Der er daglige udfordringer for både store og små 
mennesker. Der har været en stor pionerånd og 
gået ind i opgaven på en meget positiv måde. Der 
bliver talt om pædagogik og muligheder. Der skal 
huskes på, det der virker nu og tage de erfaringer 
med sig. Det der ellers fylder er forflyttelser, som 
sker på mandag.  
Strukturen er gået over i Corona. Den ene matrikel 
har været mere påvirket af hele situationen.  

 Evt. Næste møde 28. maj, ses på anden dato 



 

 

Undervisningen på 9. klasse, kan være meget 
svingende og det kan være svært at finde 
undervisningen.  


